
Příloha k otevřenému dopisu odstupujícího předsedy 

1 
 

Aby bylo patrné jak a proč konalo představenstvo tak jak konalo, naskenoval jsem všechny 

relevantní dokumenty s tím spojené:  

a) z Ustanovující schůze BD jsem vybral statě z prvních Stanov, které hovoří o převodu bytů do OV (čl. 13 a 

38): 

 
 

 
 

Zde si prosím všimněte, že je konkrétně stanoveno, jak a v jakých termínech má být konáno. 

 

 

 Při jednání na dalších ČS BD v termínech 14. 12. 2011, 4. 4. 2012, 21. 6. 2012 a 26. 3. 2013 nebyla 

tato oblast projednávána. 
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První ČS, která o tomto problému jednala, proběhla dne 12. 6. 2013: 

 
 

 Všimněte si prosím, že zde není žádný termín a navíc družstvo ještě v té době ani nekoupilo BTC 

od Ministerstva obrany. 
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Na dalším jednání ČS dne 7. 11. 2013 navíc rozhodlo o vrácení již složených dalších členských 

vkladů některým členům BD. 
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  Na dalším jednání ČS dne 9. 1. 2014 bylo členům BD oznámeno: 

 

 
 

 

O převodu bytů do OV se dále hovořilo na ČS dne 29. 5. 2014: 

 

 

 
 

Znovu vidíte, žádné termíny. 
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O převodu bytů do OV se dále hovořilo na ČS dne 19. 6. 2014: 

 

 
Takže Družstvo má činit kroky k založení jednoho SVJ, ale opět žádný termín. 
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Na schůzích dne 17. 4. 2014 a 4. 12. 2014 nebyla tato problematika řešena. 

 

Mezitím dochází ke schválení návrhu nových Stanov BD na ČS dne 28. 1. 2015 a samotnému 

schválení nových Stanov se 100% účasti členů a s notářskou účastí na členské schůzi dne 26. 3. 2015. 

V notářském zápise v části Stanovy BD Vánek (jsou vyvěšeny na webových stránkách) je problematika 

převodu bytů do OV řešena ve dvou článcích:  

 

Podle článku 17, bod 3, písmeno m) – má člen bytového družstva právo:  

 na převod družstevního bytu do osobního vlastnictví. Jakmile člen družstva úplně splatí 

složku svého dalšího členského vkladu dle čl. 10 odst. 1 písm. a) těchto stanov, a jakmile družstvu doručí 

písemné oznámení o vystoupení z družstva ke dni nabytí vlastnického práva k jím užívané bytové 

jednotce a jakmile požádá družstvo o uzavření smlouvy, kterou na něj družstvo bezúplatně převede 

vlastnictví jím užívané bytové jednotky a odpovídající podíl na nemovitostech tak, jak budou uvedeny v 

prohlášení vlastníka, je družstvo povinno takové žádosti člena družstva vyhovět. Družstvo mu touto 

smlouvou převede bytovou jednotku a odpovídající podíl na nemovitostech do osobního vlastnictví coby 

vypořádání jeho dalšího členského vkladu dle čl. 4 odst. 4 těchto stanov. Bezúplatným převodem se rozumí 

převod bytové jednotky a odpovídajícího podílu na nemovitostech do osobního vlastnictví pouze oproti 

úhradě poměrné části všech nákladů spojených s prohlášením vlastníka a se založením společenství 

vlastníků a dále oproti úhradě nákladů spojených s převodem bytové jednotky a odpovídajícího podílu na 

nemovitostech do osobního vlastnictví člena. 

 

Podle článku 17, bod 7: 

 V případě převodu družstevního bytu do vlastnictví člena po splnění podmínek podle čl. 17 

odst. 3 písm. m) je družstvo povinno žádosti člena družstva vyhovět do 3 měsíců od jejího doručení 

družstvu a smlouvu s ním uzavřít v případě, bylo-li v době podání této žádosti již zapsáno prohlášení 

vlastníka nemovitostí dle čl. 3 odst. 2) do katastru nemovitostí. Pokud prohlášení vlastníka do katastru 

nemovitostí ještě zapsáno nebylo, je družstvo povinno žádosti člena vyhovět do 3 měsíců od zápisu 

prohlášení vlastníka do katastru nemovitostí a smlouvu s členem v této lhůtě uzavřít. Je-li dům a s ním 

příslušející pozemky předmětem zástavy bance při poskytnutém úvěru, bude pak družstevní byt (bytová 

jednotka) tohoto člena z předmětné zástavy vyvázán, a to bezodkladně dle podmínek úvěru. 

 

 

Tímto se zásadně změnil postup při převodu bytů do OV, protože nikdo, z těch co o to 

požádali, ještě nenabyl vlastnická práva k užívané jednotce. Jestliže někteří členové BD chtěli převod 

do OV, proč neprotestovali při schvalování stanov? 

 

 

I přes výše uvedené, ale představenstvo chtělo splnit dříve přijatá usnesení. Proto na schůzi dne  

26. 11. 2015 nechalo schválit Prohlášení, ale bohužel v souladu s usnesením ČS pouze na jedno SVJ: 
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 Prohlášení se Stanovami bylo skutečně podáno, ale bohužel Katastrálním úřadem nebylo 

přijato, o čem svědčí závěry z ČS dne 22. 3. 2016: 
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Takže je z toho opět patrné, že představenstvo konalo na základě usnesení ČS a v souladu 

s vůlí svých členů, ale Prohlášení nebylo Katastrálním úřadem přijato. 

Na schůzi dne 18. 6. 2015 nebyla tato problematika řešena. 

 

Proto se představenstvo rozhodlo na další ČS dne 22. 9. 2016 řešit další postup: 

 



Příloha k otevřenému dopisu odstupujícího předsedy 

12 
 

 

 

K tomu provedl právník představenstva rozbor: 
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 Na základě výše uvedeného dne 24. 11. 2016 ČS rozhodla: 
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V souladu s výše uvedeným představenstvo opět konalo, o čemž svědčí i informace z další ČS 

dne 25. 5. 2017 a přesně plnilo výše uvedené usnesení: 

 

 
 

 

Z toho je patrné, že představenstvo dále konalo přesně v souladu s usnesením předchozí ČS, tj. 

zahájilo práce na Prohlášení vlastníka ve variantě dvou SV. A vzhledem k tomu, že v usnesení ČS 

z 24. 11. 2016 nebylo nic o tom, aby Prohlášení bylo i podáno, nebylo toto provedeno. 
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Informace z další ČS dne 21. 9. 2017 také nesvědčí o tom, že by představenstvo nekonalo: 

 

 
Opět žádný úkol pro představenstvo, ČS vzala informaci pouze na vědomí a opět mohu jen 

konstatovat, že představenstvo konalo.  

Obou schůzí tj. 25. 5. a 21. 9. 2017 se z 25 členů (nátlaková skupina) zúčastnili: p. Toman,  

p. Nouzák, p. Novotný, p. Bláha, pí. Škopíková, pí. Zahrádková, p. Dvořák Josef, p Jurka, p. Hirš.   

Proč nikdo z nich nenavrhl něco o podání Prohlášení, termín splnění a podobně? Vůbec se schůzí 

v roce 2017 nezúčastnili pí Jirková, p. Borůvka, p. Koubek. Tak proč až nyní se pí Jirková snaží 

zvrátit rozhodnutí členských schůzí? 

 

Z členské schůze dne 21. 9. 2017 však vznikly úkoly z jiné problematiky: 

1) Schůze se tím tedy usnesla, že BD Vánek příjme nabídku firmy Prometheus a že 

představenstvo má zahájit jednání ohledně výstavby plynové kotelny leasingovým 

způsobem. 

2) Pro revitalizaci byla tudíž schválena varianta č. 1, což znamená, že bude provedena: 

 Rekonstrukce střechy včetně zateplení, 

 Zateplení obvodového pláště, 

 Rekonstrukce lodžií (hydroizolace, dlažba, zábradlí), 
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 Rekonstrukce vstupů do objektů (schody, střížky, zvonková tabla), 

 Rekonstrukce elektroinstalací ve společných prostorech – na požádání a na náklady 

nájemníků i v bytech, 

 Rekonstrukce výtahů. 

3) V tomto bodě člen Družstva pan Ing. Sivák navrhl následující usnesení: 

„Členská schůze ukládá představenstvu jednat s RSS o nové úrokové sazbě na příští období 

s cílem její optimalizace a prověřit možnost refinancování s ohledem na budoucí 

revitalizaci“. 

Pro návrh bylo celkem 74 přítomných členů Družstva, proti byly 2 přítomní členové. 

Předsedající konstatoval, že usnesení bylo schváleno. 

 

 Z jednání ČS dne 21. 9. 2017 vyplynul tedy pro představenstvo jasný závěr:  

1) Podání prohlášení odsunout na další období – pouze vzetí informace o Prohlášení na vědomí, 

není žádný úkol pro představenstvo. 

2) Nejdříve plnit usnesení ČS a provádět kroky související s revitalizací a s úvěrem. 

 

A i zde představenstvo konalo, protože svolalo ČS na den 5. 4. 2018, kde mělo připravené projednání 

výše uvedené problematiky. Že k tomu nedošlo, nebylo v silách představenstva tomu zabránit. 


